
Protokół z posiedzenia 
Komisji Oświaty i Kultury 
z dnia 18 czerwca 2013r. 

 
Posiedzenie rozpoczął o godzinie 9:00 Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury 

Pan Sławomir Urbaniak, który powitał przybyłych członków komisji oraz pracowników 
urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki  
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 
Marzena Socha – Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie 
Grzegorz Stachowiak – Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach 
Kamila Zarębska – Kierownik Referatu Oświaty 
Leszek Bezler – podinspektor ds. inwestycji 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Podsumowanie roku szkolnego 2012/2013. 
2. Plan pracy komisji na II półrocze 2013r. 
3. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 

 
Ad. 1 
 

Przewodniczący Urbaniak poprosił Dyrektor Zespołu Szkół w Kleszczewie Panią 
Marzenę Sochę o podsumowanie mijającego roku szkolnego.  

Dyrektor Socha poinformowała, że w roku szkolnym 2012/2013 do przedszkola 
uczęszczało 105 dzieci, do szkoły podstawowej 188 uczniów, a gimnazjum liczyło 144 
uczniów. Kadrę nauczycielską kleszczewskiego zespołu szkół stanowiło 18 nauczycieli 
dyplomowanych, 11 mianowanych, 9 kontraktowych i 3 stażystów.  

Dyrektor Socha wymieniła najważniejsze wydarzenia, jakie miały miejsce                        
w omawianym roku szkolnym: 

Ø w przedszkolu odbyło się szereg uroczystości w poszczególnych grupach wiekowych 
np. pasowanie na przedszkolaka, Święto Pluszowego Misia, Konkurs Piosenki 
Przedszkolnej itp. Wprowadzono kilka programów ogólnopolskich takich jak                  
np. „Zdrowy przedszkolak”, „Piramida zdrowego żywienia przedszkolaka”, 
„Bezpieczne Przedszkole”,  

Ø w szkole podstawowej i gimnazjum odbyły się apele z okazji uroczystości 
wynikających z kalendarza szkolnego tj. rozpoczęcie i zakończenie roku szkolnego, 
Święto Edukacji Narodowej, projekt „Racja – edukacja”. Ponadto część imprez 
przeprowadzana była w poszczególnych grupach wiekowych np. Dzień Gimnazjalisty, 
Dzień Chemiczny, Dzień Ziemi, czy Dzień Sportu. 

Zespół Szkół w Kleszczewie przystąpił do II Ogólnopolskiego Konkursu Bezpieczna 
Szkoła – Bezpieczny Uczeń, którego celem jest spopularyzowanie wśród uczniów 

 



podstawowych zasad funkcjonowania państwa prawnego i społeczeństwa obywatelskiego, 
poszanowania praw jednostki w tym ucznia – obywatela, przeciwdziałania patologiom, 
tolerancji wobec ludzi o odmiennej kulturze, rasie, obyczajach, solidaryzmu społecznego. 
Jednocześnie konkurs ten ma służyć podniesieniu poziomu bezpieczeństwa szkół i uczniów. 

Dyrektor Socha poinformowała także, że w mijającym roku szkolnym przygotowane 
zostały dwie imprezy o zasięgu środowiskowym: Jesienna Biesiada Czarodziejska i zabawa 
na powitanie wiosny dla dorosłych. Dochód Rada Rodziców przekazała na zakup mebli             
do klasopracowni kształcenia zintegrowanego. 

Ponadto w szkole organizowane były liczne wycieczki i wyjazdy np. do Poznania            
na Noc Naukowców, do Bazy Lotnictwa w Krzesinach, do Obserwatorium w Poznaniu. 

Uczniowie chętnie uczestniczyli w konkursach, zawodach, olimpiadach takich jak          
np. konkurs wiedzy o Wielkopolsce, konkurs „Ratujmy życie”, konkurs „Jezdym Poznańsko 
Pyra!”. Dzieci biorą też udział w zajęciach pozalekcyjnych i kołach zainteresowań: 
sportowych, języka angielskiego, warsztatach plastycznych, historycznych, chemicznych, 
teatralnych.  
 Dyrektor Socha poinformowała, że pomocą psychologiczno – pedagogiczną objętych 
jest 98 uczniów, którzy uczestniczą w zajęciach korekcyjno – kompensacyjno                           
- wyrównawczych, socjoterapeutycznych, logopedycznych. Przy współpracy psychologa 
szkolnego z Poradnią Psychologiczno - Pedagogiczną w Swarzędzu przeprowadzono 
konsultacje wszystkich uczniów klas III z doradcą zawodowym.  
 Dyrektor Socha podziękowała władzom gminy za stworzenie dzieciom placu zabaw 
„Radosna Szkoła”, zamontowanie ławek na boisku i bezpłatny wynajem autobusów                 
na edukacyjne wyjazdy i konkursy. 

Następnie głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkół w Tulcach, który poinformował,                
że do tuleckiej szkoły uczęszcza 416 uczniów. 322 to uczniowie szkoły podstawowej,                  
a pozostali 94 to uczniowie gimnazjum. Przedszkole liczy 115 podopiecznych.  

Podsumowując tegoroczne działanie przedszkola Dyrektor Stachowiak stwierdził,            
że praca dydaktyczno-wychowawcza i opiekuńcza prowadzona była na podstawie programu 
wychowania przedszkolnego oraz planu rocznego przedszkola ,, Poznajemy Wielkopolskę,   
jej zwyczaje i obrzędy”, w ramach realizacji którego dzieci poznały wielkopolskie legendy, 
nauczyły się tańca wielkopolskiego i piosenki. Brały także udział w przedstawieniu 
teatralnym pt: ,,Jawor, jawor” oraz wspólnie z rodzicami uczestniczyły w konkursie 
plastycznym ,,Wielkopolska”. Od października dzieci korzystały z zajęć dodatkowych: 
religia, rytmika, zajęcia logopedyczne. Oprócz zajęć dydaktyczno-wychowawczych                      
i opiekuńczych na terenie przedszkola przygotowano i przeprowadzono wiele imprez 
kulturalnych. Najważniejsze z nich to: 
-  cykle koncertów muzycznych ,,Muzyczne podróże państwa Ciekawskich”, 
-  udział w przedstawieniach Teatru ,, Krokodyl”, ,, Maska”, ,,Duet”. 
W minionym roku szkolnym dzieci przedszkolne uroczyście obchodziły: 
- Niebieski Dzień z okazji Dnia Chłopca, 
- Zielony Dzień z okazji powitania Pani Wiosny, 
-  Dzień Wróżb i Czarów, 
-  Dzień Pluszowego Misia, 
-  Dzień Kobiet. 

W ramach propagowania zdrowego stylu życia i rozwijania zainteresowań sportowych 
zorganizowana została I Spartakiada Przedszkolaków. 

Dla uczniów edukacji wczesnoszkolnej w bieżącym roku szkolnym oprócz zajęć 
dydaktyczno-wychowawczych zaplanowano i zrealizowano wiele ciekawych, różnorodnych 
imprez, uroczystości i spotkań m. in.: 
- apel z okazji powitania klas pierwszych, 
- apel z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 
- pasowanie na ucznia , 

 



- apel z okazji Dnia Niepodległości, 
- apel z okazji Dnia Pluszowego Misia, 
- Andrzejki, 
- Mikołajkowe spotkanie z poezją, 
- lekcja w Planetarium, 
- Jasełka, klasowe spotkania wigilijne, 
- zabawy karnawałowe, 
- apel z okazji Powitania Wiosny, 
- Dzień Sportu pod hasłem ,,Bieg Ku Słońcu”, 
- apel z okazji pożegnania klas III. 
 Oprócz imprez na terenie szkoły nauczyciele edukacji wczesnoszkolnej zorganizowali 
dla uczniów następujące spotkania, wyjazdy i wycieczki: 
- spotkanie z piłkarzami drużyny Lech Poznań, 
- wyjazd na spektakl ,,Baśnie polskie”, ,,Pastorałka”, ,,Andersen w trzech odsłonach”,  
- wyjazd na lekcję w kinie pt: ,,Radio i telewizja”,  
- wyjazd do Muzeum Archeologicznego w Poznaniu, 
- wycieczka do gospodarstwa agroturystycznego w Szamocinie, 
- wycieczka na Zieloną Szkołę do Szklarskiej Poręby oraz do Kołobrzegu, 
- wycieczka chętnych uczniów do Centrum Nauki Kopernik w Warszawie. 

W mijającym roku szkolnym na terenie szkoły uczniowie brali udział w wielu 
konkursach, a najważniejsze z nich to: 
- Konkurs Piosenki Szkolnej ,, Szansa na sukcesik”, 
- Udział w Regionalnym Przeglądzie Pieśni Ludowych ,, Kukułeczka”, 
- konkurs plastyczny ,, Pani Wiosna”, 
- konkurs pięknego czytania ,, Magiczne podróże po literaturze”, 
- konkurs matematyczny ,,Sowa mądra głowa”, 
- Gminny Konkurs Ortograficzny. 

 Na szczególną uwagę zdaniem Dyrektora zasługuje:  

Ø bardzo  dobry wynik uzyskany na sprawdzianie przez uczniów klas szóstych                   
– pierwsze miejsce w powiecie (na 90 szkół). Uczniowie uzyskali w skali 
województwa stanin 9. Jest to najwyższy wynik w historii szkoły, 

Ø uzyskanie wysokich i bardzo wysokich wyników przez gimnazjalistów, znacznie 
wyższych od średnich wyników województwa i wyników ogólnopolskich 
pozwalających na zajęcie miejsca w czołowej piątce wśród 48 gimnazjów powiatu 
poznańskiego.  

Dyrektor Stachowiak poinformował, że pomocą psychologiczno – pedagogiczną                
w Zespole Szkół w Tulcach objęci są uczniowie mający problemy w nauce, problemy                  
w prawidłowym funkcjonowaniu społecznym, dysfunkcje rozwojowe oraz uczniowie 
szczególnie uzdolnieni. 
Pomocą psychologiczno – pedagogiczną objęto: 

Ø w klasach edukacji wczesnoszkolnej 115 uczniów: 
o na zajęcia wyrównujące deficyty rozwojowe uczęszczało 35 uczniów: 

- 20 uczniów na zajęcia korekcyjno – kompensacyjne (troje uczniów zgodnie           
z zaleceniami PPP powinno mieć zajęcia prowadzone indywidualnie), 
- 21  na zajęcia logopedyczne. 

o na zajęcia dydaktyczno - wyrównawcze zorganizowane dla uczniów mających 
trudności w nauce, nie mogących sprostać wymaganiom edukacyjnym 
wynikającym z podstawy programowej uczęszczało 31 uczniów. 

 



o na zajęcia o charakterze terapeutycznym dla uczniów z dysfunkcjami                      
i zaburzeniami utrudniającymi funkcjonowanie społeczne uczęszczało                   
7 uczniów. 

o na zajęcia rozwijające uzdolnienia uczęszczało 59 uczniów: 
-  38 na zajęcia plastyczne 
-  18 na zajęcia kółka teatralnego prowadzonego w języku angielskim. 

Ø w klasach  IV – VI 112 uczniów: 
o na zajęcia wyrównujące deficyty rozwojowe uczęszczało 22 uczniów: 
-  17 uczniów na zajęcia korekcyjno – kompensacyjne, 
-  4  na zajęcia logopedyczne. 
o na zajęcia dydaktyczno - wyrównawcze zorganizowane dla uczniów mających 

trudności w nauce, nie mogących sprostać wymaganiom edukacyjnym 
wynikającym z podstawy programowej uczęszczało 111 uczniów (37 na 
zajęcia z języka polskiego i 74 na zajęcia z matematyki). 

o na zajęcia o charakterze terapeutycznym dla uczniów z dysfunkcjami                      
i zaburzeniami utrudniającymi funkcjonowanie społeczne uczęszczało                   
5 uczniów. 

o na zajęcia przygotowujące do sprawdzianu na zakończenie szkoły 
podstawowej, uczęszczało 36 osób. 

o na zajęcia rozwijające uzdolnienia uczęszczało 46 uczniów: 
-  19 na zajęcia  plastyczne, 
 - 14 na koło przyrodnicze, 
 - 13 na flażolety,  
 - 12 na koło matematyczne, 
  - 8 na koło polonistyczne. 

Ø w gimnazjum 63 uczniów: 
o na zajęcia dydaktyczno wyrównawcze zorganizowane dla uczniów mających 

trudności w nauce, nie mogących sprostać wymaganiom edukacyjnym 
wynikającym z podstawy programowej uczęszczało 36 uczniów ( 17 na zajęcia 
z języka polskiego i 19 na zajęcia z matematyki), 

o na zajęcia przygotowujące do egzaminów uczęszczali wszyscy uczniowie klasy 
trzeciej gimnazjum – 26 osób, 

o na zajęcia o charakterze terapeutycznym dla uczniów z dysfunkcjami                      
i zaburzeniami utrudniającymi funkcjonowanie społeczne uczęszczało                   
5 uczniów, 

o na zajęcia rozwijające uzdolnienia uczęszczało 68 uczniów: 
-  27 na zajęcia plastyczne,  
- 13  na kółko języka niemieckiego , 
- 5 na koło polonistyczne,  
- 23 na koło języka angielskiego w tym 5 uczniów przygotowywało                         
się do wojewódzkiego konkursu języka angielskiego .                                                                                                                                 

Wszyscy uczniowie klas drugich i trzecich gimnazjum uczestniczyli w zajęciach 
prowadzonych przez psychologa szkolnego i doradcę zawodowego związanych z wyborem 
kierunku kształcenia i zawodu oraz z planowaniem kształcenia i kariery. 

 
Po podsumowaniu przez Dyrektorów roku szkolnego 2012/2013 radni przeszli                 

do zadawania pytań. 
Radny Drzewiecki zapytał dlaczego do przedszkoli przyjmowane są dzieci spoza 

terenu Gminy Kleszczewo, podczas gdy „miejscowi” oczekują na listach rezerwowych? 
Radny Urbaniak stwierdził, że do przedszkoli przyjmowane są dzieci spoza terenu 

gminy, a „nasze” dzieci są pomijane. Mówi się o promowaniu „naszych” dzieci, a rodzice 
którzy są związani ze szkołą, gminą są pomijani. 

 



Pani Zarębska wyjaśniła, że opracowany został nowy regulamin przyjmowania dzieci 
do przedszkoli, który na komisję kwalifikacyjną nakłada obowiązek przyjmowania                      
w pierwszej kolejności dzieci z Gminy Kleszczewo. 

Radny Urbaniak zwrócił uwagę, że regulamin nie jest dostępny na stronie internetowej 
przedszkola. 

Radny Drzewiecki podkreślił konieczność powołania obiektywnej komisji 
kwalifikacyjnej. Nie mogą to być jego zdaniem, jedynie przedstawiciele Rady Rodziców. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że istnieje rozporządzenie, które reguluje kogo należy 
przyjąć do przedszkola. Mimo tego, że w przedszkolach nie obowiązuje obwód szkolny             
to jest taka niepisana zasada przyjmowania do przedszkoli dzieci według istniejącego obwodu 
szkolnego, aby później kontynuowały one edukację w tym samym gronie. Pani Sekretarz 
podkreśliła, że do przedszkoli uczęszczały dzieci spoza tych obwodów w sytuacji kiedy nie 
było wystarczająco dużo chętnych, aby zapewnić pełne obłożenie grup przedszkolnych. W 
ostatnim czasie sytuacja uległa diametralnej zmianie i stąd bardzo rygorystyczne obecne 
podejście do tego tematu i nowy regulamin.  

Radny Drzewiecki zapytał jak Dyrektorzy odbierają sześciolatki w szkołach? 
Dyrektor Socha stwierdziła, że szkoły są przygotowane do przyjęcia tych dzieci. 

Problem stanowi natomiast ciągle zmieniająca się polityka rządu w tej kwestii. 
Radna Wojciechowska stwierdziła, że złym rozwiązaniem było łączenie roczników. 
Dyrektor Stachowiak przyznał radnej rację, twierdząc, że jest duża różnica                       

w poziomie emocjonalnym, społecznym i ruchowym tych dzieci. Właściwym rozwiązaniem 
jest zdaniem Dyrektora tworzenie klas równych rocznikowo dzieci. 

Pan Wójt uważa natomiast, że jeżeli dziecko nie jest gotowe do podjęcia regularnych 
obowiązków to nie powinno się go do tego zmuszać i przed  ostatecznym ustawowym 
rozstrzygnięciem kwestii sześciolatków w szkole należałoby wysłuchać wszystkich 
zainteresowanych stron.  

Radny Drzewiecki zapytał o stan bezpieczeństwa w kleszczewskich szkołach? 
Dyrektor Socha zwróciła uwagę na problem wchodzenia osób obcych na teren szkoły, 

podkreślając jednocześnie bardzo dobrą współpracę z Komendą Policji w Kórniku. 
Dyrektor Stachowiak dodał, że z dużą częstotliwością odbywają się w szkołach 

pogadanki o zagrożeniach ze strony Internetu, a problem kradzieży zniknął całkowicie                 
z chwilą zamontowania szafek dla uczniów. Pozytywny oddźwięk mają też wyjazdy 
młodzieży do Sądu Rejonowego w Poznaniu na rozprawy związane z przestępstwami 
popełnianymi przez młodocianych. 

Radny Drzewiecki zwrócił uwagę na rosnącą liczbę dzieci potrzebujących opieki 
psychologicznej. Wzrost ten wynika jego zdaniem z kryzysu „instytucji” rodziny. 

Pani Sekretarz zapytała o tendencję w wyborze szkół wśród absolwentów gimnazjów? 
Dyrektor Stachowiak odpowiedział, że obecnie około połowa uczniów decyduje                       

się na szkoły techniczne, a pozostali na licea. 
 
Ad. 2 
 
 Radni ustalili plan pracy Komisji Oświaty i Kultury na II półrocze 2013r. Stanowi              
on załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3 
 

W sprawach bieżących wynikających z działalności gminy przedstawione zostały 
następujące projekty uchwał: 

Ø Projekt uchwały XXXI/230/2013 w sprawie uchwalenia zmiany Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kleszczewo 

 



przedstawił Pan Bezler. Pan Bezler poinformował, że niniejsza uchwała jest konsekwencją 
podjętej w dniu 09 czerwca 2010r. uchwały Nr XLIV/297/2010 Rady Gminy Kleszczewo            
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w miejscowościach Komorniki, 
Gowarzewo, Krzyżowniki, Tulce, Markowice, Śródka, Krerowo, Kleszczewo, Zimin, Bylin 
oraz uchwały nr XXV/188/2012 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 19 grudnia 2012r. w sprawie 
zmiany uchwały Nr XLIV/297/2010 z dnia 09 czerwca 2010r. w sprawie przystąpienia                 
do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Kleszczewo w miejscowościach Komorniki, Gowarzewo, 
Krzyżowniki, Tulce, Markowice, Śródka, Krerowo, Kleszczewo, Zimin, Bylin. Przedmiotowa 
uchwała wprowadza zmiany w przeznaczeniu terenów położonych: w Komornikach                      
- o nr ewidencyjnym 85/3 i 93/15, w Gowarzewie – o nr ewidencyjnym 108/42, 106/1 i 106/2 
oraz w Tulcach – o nr ewidencyjnym 116/1, 113/2 oraz 110/4 i wyznacza nowe tereny 
mieszkaniowe. W związku z art. 27, na podstawie art. 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zwaną dalej u.p.z.p., oraz art. 39 ustawy 
z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, 
zwaną dalej u.u.i.ś., Wójt Gminy Kleszczewo przeprowadził procedurę sporządzania studium. 
Na etapie zbierania wniosków, od społeczności lokalnej wpłynęło jedno pismo, w którym 
wniesiono o wprowadzenie do studium i planów nowych terenów oraz wyznaczenie 
przebiegu nowych dróg, które odciążą ul. Siekierecką oraz ruch kołowy w Gowarzewie.             
Ze względu na zakres zmiany Studium określony w uchwale Rady Gminy Kleszczewo z dnia 
9 czerwca 2010r. nr XLIV/297/2010 do działek nr ewidencyjny 108/42, 106/1 i 106/2 
leżących w obrębie Gowarzewo, ewentualne ustalenia i propozycje przebiegu nowych dróg 
mogą zostać umieszczone tylko w odniesieniu do w / w działek. Pan Wójt zdecydował                     
iż, propozycja zostanie wzięta pod uwagę przy opracowywaniu kolejnych zmian Studium                  
i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Organy i instytucje upoważnione 
do składania wniosków, zawiadomione o rozpoczęciu procedury planistycznej, również 
złożyły swoje wnioski, w sumie wpłynęły odpowiedzi od 15 instytucji i organów.                      
Po opracowaniu projektu zmiany studium wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, 
wszczęto etap opiniowania i uzgadniania. Do urzędu wpłynęły w sumie 24 pisma opiniujące 
lub uzgadniające. Po wprowadzeniu do projektu studium nieznacznych zmian wynikających  
z uzyskanych opinii i uzgodnień, projekt uchwały skierowano, na podstawie art. 11 pkt.             
10 u.p.z.p., w terminie od 24 kwietnia do 24 maja 2013 r. do wyłożenia do publicznego 
wglądu. Ponadto, na podstawie art. 39, w związku z art. 54 ust. 2 u.u.i.ś. społeczeństwo 
mogło się zapoznać z dokumentacją sprawy, a w tym i z projektem studium. Dyskusję 
publiczną wyznaczono na dzień 14 maja br., uwagi przyjmowano do 17 czerwca 2013 r. 
O wyłożeniu do publicznego wglądu w w / w terminach, oraz o możliwości zapoznania się z 
dokumentacją sprawy ogłoszono w „Gazecie Wyborczej” w dniu 9 kwietnia 2013 r., a na 
tablicy ogłoszeń Urzędu oraz na urzędowej stronie internetowej zostało wywieszone 
obwieszczenie. Pan Bezler poinformował, że w dyskusji publicznej wziął udział jeden z 
mieszkańców, jednak nie wniósł żadnych uwag. W ustawowym terminie przyjmowania uwag, 
nie wpłynęło żadne pismo związane z przedmiotowym projektem studium. Wobec 
wyczerpania procedury, przewidzianej w / w przepisami prawa, projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Kleszczewo, zostaje przedstawiony Radzie Gminy.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały nr XXXI/231/2013 w sprawie przystąpienia do Lokalnej Grupy 
Działania „Trakt Piastów” przedstawiła Pani Sekretarz.  

Celem programu LEADER jest przede wszystkim aktywizacja mieszkańców obszarów 
wiejskich, a także polepszenia zarządzania lokalnymi zasobami i ich waloryzacja. Warunkiem 

 



korzystania z tego programu jest utworzenie Lokalnej Grupy Działania oraz opracowanie 
Lokalnej Strategii Rozwoju, która umożliwi pozyskiwanie środków z UE. 

LGD ma na celu: 

Ø działanie na rzecz zrównoważonego rozwoju obszarów wiejskich, 
Ø podejmowanie inicjatyw i działań mających na celu pobudzenie aktywności 

społeczności lokalnych oraz ich czynny udział w realizacji Lokalnej Strategii 
Rozwoju, 

Ø upowszechnianie i wymianę informacji o inicjatywach związanych z aktywizacją 
ludności na obszarach wiejskich położonych w obszarze działania LGD, 

Ø propagowanie działań na rzecz realizacji LSR w obszarze działania LGD, 
pozyskiwanie partnerów i źródeł finansowania LSR, w tym z programów 
pomocowych, 

Ø promocję obszarów wiejskich położonych w obszarze działania LGD, 
Ø współuczestniczenie w rozwoju obszarów wiejskich, w szczególności leżących               

na terenie działania LGD, 
Ø udzielanie wsparcia mieszkańcom obszaru objętego LSR w zakresie przygotowania 

projektów i pozyskiwania środków na ich realizację ze źródeł zewnętrznych, 
Ø promocję jednostek samorządu terytorialnego, które są członkami LGD. 

Pan Wójt poinformował, że obszar objęty partnerstwem w ramach LGD, obejmuje obszar 
wytyczony granicami 5 gmin: Gniezno, Kleszczewo, Łubowo, Pobiedziska, Swarzędz. 
Siedzibą Stowarzyszenia będzie Łubowo. 

Radny Drzewiecki zapytał czy znane są koszty ewentualnego wystąpienia                            
ze Stowarzyszenia Światowid i przystąpienia do nowej organizacji? 

Pan Wójt wyjaśnił, że ostanie roszady w strukturach „Światowida” z całą pewnością 
niekorzystnie odbiją się na jego funkcjonowaniu. Stąd też wystąpienie ze Stowarzyszenia 
Światowid, które nie spełniło oczekiwań z nim związanych, nastąpi najprawdopodobniej            
do końca bieżącego roku. Wysokość składki członkowskiej w LGD „Trakt Piastów” nie jest 
jeszcze znana. 

Radny Urbaniak zapytał czy poza wymienionymi gminami, do LGD „Trakt Piastów” 
przystępują też osoby prywatne? 

Pani Sekretarz potwierdziła. 
Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały XXXI/232/2013 w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kleszczewie do prowadzenia postępowań w sprawach świadczeń 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz.  

Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie z art. 90 m ust. 2 ustawy z dnia 7 września 
1991r. o systemie oświaty Rada Gminy może upoważnić Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej                 
o charakterze socjalnym. Z dotychczasowego doświadczenia wynika, że większość osób 
korzystających z tej formy pomocy materialnej to klienci OPS, pobierający różnego rodzaju 
świadczenia, w tym świadczenia wynikające z ustawy o pomocy społecznej, świadczenia 
rodzinne, alimentacyjne, dodatki mieszkaniowe. Przekazanie z Urzędu Gminy do Ośrodka 
Pomocy Społecznej spraw związanych z udzielaniem pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów ma na celu ułatwienie wnioskodawcom – rodzicom uczniów, 
korzystania z pomocy na cele edukacyjne, uproszczenie procedury związanej z udzielaniem 
pomocy socjalnej, ponieważ wszystkie sprawy będą załatwiane w jednym miejscu. 

 



Rozwiązanie to usprawni pracę związaną z analizą wniosków o udzielenie stypendium 
szkolnego, gdyż pracownicy socjalni posiadają większą znajomość środowiska.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXXI/233/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, że przekazanie zadań wynikających z ustawy z dnia                  
7 września 1991r. o systemie oświaty w zakresie pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
uczniom zamieszkałym na terenie gminy do Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie 
rodzi konieczność wprowadzenia zmian w statucie OPS. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXXI/234/2013 w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym przez Gminę Kleszczewo dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy przedstawiła Pani Zarębska.  

Pani Zarębska poinformowała, że zgodnie z ustawą o systemie oświaty, gminy mają 
obowiązek udzielania pomocy materialnej dla uczniów w postaci stypendium szkolnego               
i zasiłku szkolnego. Rada Gminy Kleszczewo Uchwałą nr XXXII/160/2005 z dnia 31 marca 
2005r. wprowadziła Regulamin udzielania pomocy materialnej dla uczniów zamieszkałych na 
terenie Gminy Kleszczewo. Z dniem 1 października 2012r. weszło w życie rozporządzenie 
Rady Ministrów w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych, które podniosło próg 
dochodowy uprawniający do ubiegania się o stypendium.  

Pani Zarębska wyjaśniła, że projekt uchwały przewiduje wprowadzenie następujących 
grup dochodowych w granicach nowego kryterium: 
- dochód miesięczny na jednego członka rodziny do 250zł to 100% kwoty bazowej                 
czyli 106zł, 
- dochód miesięczny na jednego członka rodziny przewyższający 250zł, ale nie większy             
niż 456zł netto to 80% kwoty bazowej czyli 84,80zł (kwota bazowa to równowartość zasiłku 
rodzinnego dla dziecka od 5-ego do 18-ego roku życia). 

Taki zapis pozwoli zagwarantować osobom najbardziej potrzebującym możliwie 
największe wsparcie materialne. Uchwała daje też możliwość otrzymania dodatkowego 
wsparcia w wysokości 20% kwoty bazowej w przypadku szczególnych okoliczności takich 
jak np. bezrobocie czy choroba w rodzinie. 

Intencją projektu jest pomoc uczniom z najuboższych rodzin z terenu Gminy 
Kleszczewo oraz zróżnicowanie tej pomocy w zależności od dochodu rodziny. Projekt 
uchwały uwzględnia również unormowania w związku z upoważnieniem kierownika OPS           
w Kleszczewie do prowadzenia postępowania w sprawie udzielania stypendium szkolnego,  
co powoduje konieczność wprowadzenia zmian w obowiązującym dotychczas regulaminie. 

Pani Zarębska podkreśliła, że stypendium to przeznaczone jest na wydatki związane            
z edukacją dziecka więc uchwała nakłada też obowiązek okazywania się rachunkami                    
i fakturami za zakupy dokonane z tych środków. W skrajnie trudnej sytuacji dopuszczalne 
będzie odstępstwo od tej zasady. 

Radny Bytniewski zapytał o skalę osób korzystających z pomocy w formie tego 
stypendium? 

Pani Zarębska odpowiedziała, że w 2010r. były to 84 osoby, w 2011r. – 75 osób,              
a w 2012r. – 67 osób. 

Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXXI/236/2013 w sprawie zmiany budżetu na 2013r. przedstawiła 
Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów do planu budżetu 
wprowadzono następujące zmiany: 

 



• w dziale 758 Różne rozliczenia skorygowano dotację z rozliczenia funduszu 
sołeckiego za 2012r. zwiększając dotacje na zadania własne bieżące o 4.700zł                    
i dotację na zadania własne inwestycyjne o 3.284zł, 

• w dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale 80110 Gimnazja wprowadzono 
środki w wysokości 207zł tj. pozostałą część z rozliczenia realizowanego w 2012r. 
programu COMENIUS „Uczcie się przez całe życie”, 

• w dziale 852 Pomoc społeczna wprowadzono dotację na realizację programu 
wspierania rodziny i pieczy zastępczej, oraz przesunięto zgodnie z zawiadomieniem 
Wojewody Wielkopolskiego dotację  wysokości 617zł z rozdziału 85212 do rozdziału 
85213, 

• w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska wprowadzono plan                
w wysokości 533zł dotyczący zwrotu dotacji na zadania inwestycyjne realizowane 
przez Zakład Komunalny w 2012r. 

• w dziale 926 Kultura fizyczna wprowadzono 73zł z rozliczenia dotacji przekazanej              
w 2012r. do Klubu Sportowego oraz zwiększono o 4.402zł środki otrzymane                  
za zrealizowane w 2012r. przedsięwzięcie „Budowa placu zabaw w miejscowości 
Szewce wraz z zagospodarowaniem terenu” 

• pozostałe zmiany wprowadzono na podstawie bieżącej analizy realizacji budżetu. 

Po stronie wydatków do planu budżetu wprowadzono następujące zmiany: 

• w dziale 600 Transport i łączność zwiększono plan o 20.390zł w tym 32.815zł                
na wydatki bieżące oraz zmniejszono o 12.425zł wydatki majątkowe. 

• w dziale 750 Administracja publiczna zmniejszono plan o 20.000zł przenosząc zmianę 
na utrzymanie dróg gminnych, 

• w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększono plan o 
9.000zł w celu realizacji zakupów dofinansowanych z MSWIA realizowanego przez 
Biuro oddziału Wojewódzkiego ZOSP RP w Poznaniu, 

• w dziale 801 Oświata i wychowanie przesunięto plan w ramach działu, 
• w dziale 852 Pomoc społeczna zwiększono plan o 5.212zł w tym: na wspieranie 

rodziny 212zł i zasiłki społeczne 5.000zł. W budżecie na realizację zadania                    
w rozdziale 85216 zaplanowano środki własne gminy. W związku z otrzymanym 
dofinansowaniem środki własne w wysokości 21.603zł zastępuje się dotacją. 
Analogicznie jak po stronie dochodów przesuwa się plan wydatków na zadania 
zlecone z rozdziału 85213, 

• w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska przenosi się plan 
wydatków w ramach działu, 

• w dziale 926 kultura fizyczna i sport zwiększa się środki w wysokości 5.000zł                 
na zakup wody do nawodnienia boisk sportowych oraz 31.000zł przeznacza się               
na ogrodzenie boiska sportowego w Kleszczewie od strony ul. Sportowej.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

W dalszej części posiedzenia Pan Wójt przedstawił radnym pismo jakie wpłynęło              
do Urzędu Gminy z Komendy Miejskiej Straży Pożarnej. Zawiera ono propozycję przyjęcia 
Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej Gowarzewo do Krajowego Systemu Ratowniczo                
- Gaśniczego. Komendant precyzuje w nim także szczegółowe wymagania jakie przyjmowana 
jednostka musi spełniać. Pan Wójt podkreślił, że propozycja ta niesie za sobą konieczność 
utrzymywania jednostki w Gowarzewie na określonym poziomie, a środki otrzymywane              
z Komendy Miejskiej są raczej niewielkie, rzędu 5.000zł - 10.000zł rocznie. Przynależność  

 



do Krajowego Systemu Ratowniczo - Gaśniczego oznacza także gotowość do dysponowania 
w / w jednostką również poza obszarem gminy Kleszczewo.  

Radny Bytniewski zapytał, czy trzeba będzie doposażyć jednostkę w Gowarzewie? 
Pan Wójt wyjaśnił, że w przypadku kiedy Rada Gminy wyrazi poparcie dla inicjatywy 

włączenia Jednostki OSP Gowarzewo do Krajowego Systemu, jej wyposażenie zostanie 
ocenione przez pracowników Komendy Miejskiej i wtedy można spodziewać się konkretnych 
wytycznych. Porównując jednak obecny stan wyposażenia z wymaganiami ujętymi                    
w otrzymanym piśmie to Jednostka OSP Gowarzewo zdaje się szereg kryteriów spełniać.  

Radny Urbaniak zapytał czy przystąpienie Jednostki OSP Gowarzewo do Krajowego 
Systemu spowoduje, że Jednostka OSP Komorniki dostanie większe środki na swoją 
działalność? 

Pan Wójt odpowiedział, że nie. 
Radni jednogłośnie wyrazili swoje poparcie dla wszczęcia procedury włączenia 

Jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej Gowarzewo do Krajowego Systemu Ratowniczo               
- Gaśniczego. 

Pan Wójt omówił także propozycję, jaką w odpowiedzi na stanowisko Rady Gminy            
z dnia 27 marca 2013r. w sprawie poprawy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego           
na terenie Gminy Kleszczewo, złożył Komendant Miejski Policji w Poznaniu. Sugeruje            
on zakup 2 etatów policyjnych. Pan Wójt uważa, że propozycja taka jest nie do przyjęcia. 
Warto pomyśleć więc nad innym rozwiązaniem, być może dofinansowaniem zakupu 
radiowozu, co stanowiłoby jednorazowy koszt ok. 35.000zł. W przypadku poparcia                   
tej inicjatywy ze strony radnych wystosowane zostanie pismo z niniejszą propozycją                  
do Komendanta Miejskiego Policji w Poznaniu. 

Pan Wójt poinformował także, że zgodnie z sugestią radnych na XXXI Sesję Rady 
Gminy zaproszony został Wicestarosta Poznański Tomasz Łubiński, w celu przedstawienia 
planów Zarządu Powiatu Poznańskiego co do inwestycji na terenie dróg powiatowych w 
Gminie Kleszczewo w roku 2013 i latach następnych.  

Radny Urbaniak wyszedł z inicjatywą, aby w związku z rocznicą 650-lecia 
miejscowości Tulce, zebrać fotografie prezentujące Tulce sprzed lat. Z pozyskanych 
materiałów mógłby zdaniem radnego powstać okolicznościowy folder lub wystawa w ramach 
obchodów rocznicowych. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań 
Przewodniczący Urbaniak zakończył posiedzenie komisji o godz. 12:30. 
 
 
 
 
Protokołowała:      Za zgodność z przebiegiem obrad 
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